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Ať kočičky mňoukají,

pejsci zase štěkají,
lidé ať se nebijí

a poupátka se rozvíjí,
ať se stromy nekácí

a na nich štěbetají ptáci,
ať tu nejsou žádné války,

tohle přání pošlu,
pošlu lidem do veliké dálky.

Hanička Chladilová, 2. tř.

Zastupitelstvo obce
16. zasedání zastupitelstva obce Střelice se

konalo 16. prosince 2004 v zasedacím sále Obecního
domu. Zahájeno bylo starostou Mgr. Marešem
v 19:00 hodin za přítomnosti 14 členů zastupitelstva.
Starosta nejdříve seznámil přítomné s programem
jednání a ten byl členy ZO přijat. Zapisovatelkou byla
jmenována paní Ivana Pešková. Ověřovateli zápisu
byli zvoleni pan Ing. Vojtěch Fučík a pan Miroslav
Göth, do návrhové komise byly zvoleny paní Mgr.
Helena Fialová a paní Petra Vidláková.

Pan Miroslav Göth seznámil s kontrolou plnění
usnesení z 15. zasedání ZO. Bylo uloženo v bodě
7) starostovi a místostarostovi, aby jednali
s Úřadem pro zastupování státu ve věcech
majetkových o bezúplatném převodu pozemku
p.č. 863, v bodě 8a) bylo uloženo radě a stavební
komisi, aby připravily podklady k řešení výstavby
a financování přípojky NN k domu pana Raždíka,
v bodě 8b) dostala rada za úkol nechat v komisích
projednat návrh pravidel prodeje domů, bytů a
nebytových prostor z vlastnictví obce do vlastnictví
právnických a fyzických osob a v bodě 8c)
zpracování konkurenční cenové nabídky
na prodloužení vodovodního řadu v ulici Za Humny.
Všechny úkoly byly splněny.

Místostarosta RNDr. Luděk Sklenář podal zprávu
o činnosti rady obce v období od 15. zasedání
zastupitelstva do dnešního dne. Rada zasedala
celkem 3x, 8. a 29.11. a 13.12.2004. Účast všech
radních byla 100%.

Starosta informoval o jednání na Úřadu
pro zastupování státu ve věcech majetkových
o bezúplatném převodu pozemku p.č. 863
o výměře 948 m2. Úřad neuznal naše důvody a trvá
na tom, abychom pozemek zaplatili. Cena je dle
znaleckého posudku asi 47.000,- Kč, což je asi
47,70 Kč/m2. Ostatní pozemky - p.č. 860 a 862 jsou
oceněny na 450,- Kč/m2. Zastupitelé pověřili
starostu podepsáním smlouvy.

V dalším bodě se jednalo o pravidlech prodeje
domů, bytů a nebytových prostor v těchto domech
z vlastnictví obce Střelice do vlastnictví právnických
a fyzických osob. Komise stavební s pravidly
souhlasila, finanční výbor měl připomínky k tomu,
že zájemci by měli zaplatit částku najednou.
Připomínky byly konzultovány s právničkou,
ke změně dochází v čl. 7) - zaplacení kupní ceny
do 3 měsíců od podpisu kupní smlouvy. Členové ZO
schválili uvedená pravidla.

Mgr. Mareš seznámil s vývojem jednání ohledně
vodovodního řadu v ulici Za Humny. Na minulém ZO
bylo uloženo nechat udělat konkurenční nabídku,
což máme od firmy Rusín a spol., činí 253.256,- Kč
vč, DPH, tj. asi o 8 tis. více než od VAS. Rada
navrhuje vzít firmu VAS, zejména proto,
že provozuje naše kanalizace a vodovody,
což zastupitelstvo schválilo. Dále rada doporučuje,
abychom si na tuto akci vzali půjčku od MIK
BOHEMIA se splatností v roce 2006. Bylo uloženo
starostovi a místostarostovi, aby jednali
o podmínkách půjčky a s výsledky seznámili
na dalším zastupitelstvu.

Starosta informoval o návrzích na odkoupení
pozemků od tří majitelů:

a) Pozemek p.č. 7554 o výměře 205 m2 od paní
Boženy Šimkové a Aleny Liškové na cestě
k Myslivně za cenu 100,- Kč/m2 - členové ZO
schválili odkoupení.

b) Pozemek p.č. 7555 a 7556 o výměře 144 m2

za stejnou cenu od pana Stanislava Švestky,
také na cestě k Myslivně. Protože se jedná o cestu,
rada navrhuje pozemky odkoupit, zastupitelstvo
souhlasilo.

c) Pozemek od Mgr. Karmazína p.č. 1163/1 a
1164/2 o výměře celkem 977 m2. Navrhovaná cena
od prodávajícího je 153,50 Kč. Pozemky jsou
u Černého chodníčku od Nové ulice k fotbalovému
hřišti. Mohly by sloužit na rozšíření cesty na hřiště a
na parkoviště. Objevil se návrh nabídnout jen
100,- Kč/m2, jinak nekupovat. Bylo odhlasováno
pověřit starostu a místostarostu k dalšímu jednání
s Mgr. Karmazínem o koupi pozemků.

Dále starosta seznámil s tím, že firma SEKV
provádí rekonstrukci NN sítě ve Vršovicích,
zároveň muselo být demontováno veřejné
osvětlení a místní rozhlas. SEKV nabízí montáž
z osvětlení v ceně 158.269,- Kč a rozhlas v ceně
74.298,- Kč. Nechali jsme udělat konkurenční
nabídku, která vychází o trochu dráž. Doporučuje
schválit firmu SEKV, faktura bude v 1. čtvrtletí
2006, což bylo schváleno.

Mgr. Mareš sdělil, že je třeba dokončit dopravní
značení místních komunikací. Nabídku máme
na 1. etapu od firmy Urbania, cena 54.419,- Kč
s DPH. Konkurenční nabídky od firem Signex a
Araplast jsou vyšší. Navrhuje přijmout nabídku
od firmy Urbania, i proto, že pro nás vypracovala
pasport celého dopravního značení v obci.
Zastupitelstvo odhlasovalo cenovou nabídku firmy
Urbania na provedení 1. etapy dopravního značení
na místních komunikacích a pověřilo starostu
podepsáním smlouvy.

Starosta také informoval o tom, že finanční výbor
zkontroloval zápočet vzájemných závazků - účetní
doklady nájemce restaurace U Nádraží ve výši
1.000.002,- Kč. Paní Ing. Pavlíková doplnila,
že materiál prostudovala a že odpovídá realitě,
starosta i místostarosta zkontrolovali přímo
v restauraci, stav odpovídá předloženým
materiálům, není třeba jej dále zkoumat. Rada
navrhuje zápočet schválit, což se stalo.

Starosta seznámil s tím, že jako havárii bylo nutné
řešit odpady a přepojení kanalizace v restauraci
U Trnků. Opravu provedla firma Tovopterm
za 51.830,50 Kč s DPH. Členové ZO souhlasili. Dále
řekl, že komise hospodářská zde dělala kontrolu a
zjistila vlhkost zdiva. Navrhuje provést opravy
po etapách, nejdříve izolaci u výčepu a kuchyně
v ceně asi 54.000,- Kč, z toho 29.000,- ještě letos.

Pan Doubek měl dotaz, která firma bude izolaci
dělat. Místostarosta odpověděl, že firma HV Panty
spol. s r.o. z Veverských Knínic. Bylo odhlasováno
provedení části sanace vlhkého zdiva v ceně
29.000,- Kč.

Místostarosta předložil k projednání úkol
z minulého zastupitelstva - rada jednala s panem
Ing. Raždíkem společně se stavební komisí.
Z jednání vzešel návrh, aby přípojku NN uhradila
obec do výše 35.000,- Kč s DPH. O dalších
inženýrských sítích se bude ještě jednat.
Konkurenční nabídka od firmy Elstar, kterou obec
nechala zpracovat, je zhruba o 2.000,- Kč vyšší.
Rada navrhuje realizaci schválit, což bylo učiněno.

Dále se projednávala obecně závazná vyhláška
č. 3/2004 o místním poplatku za provoz systému
shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání
a odstraňování komunálních odpadů. Náklady
v současné době nekryjí poplatky, které vybíráme,
také hodně občanů žádá o prominutí, proto je třeba
schválit nové upravené znění vyhlášky. Návrh,
aby platily i děti do 15 let byl zamítnut. Bylo
odsouhlaseno zvýšení poplatku na 430,- Kč,
se snížením o 100,- Kč pro občany starší 80 let a
ty, kteří mají průkaz ZTP a ZTP/P. Změna byla
dohodnuta v čl. 5, kdy v případě žádosti podle čl. 5
bod 3a)b) dodá žadatel potvrzení, že v místě
skutečného bydliště platí místní poplatek za provoz
uvedeného systému a dále v čl. 6 - splatnost byla
stanovena jednorázově do 31. května.

Projednával se a byl schválen návrh rozpočtu
na rok 2005. Byl předložen jako vyrovnaný, příjmy
i výdaje činí 23.514.000,- Kč.

Půjčky z FRB - starosta sdělil, že byla podána
jen jedna žádost od pana Petra Vališe. Půjčku chce
použít na zateplení, elektroinstalaci, topení, půdní
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vestavbu, celkem ve výši 210.000,- Kč. Potřebné
doklady má v pořádku, zastupitelstvo schválilo.

V různém se řešily tyto body:
a) Rozpočtové opatření č. VII/04, tvoří přílohu

č. 7/16. Rozpočtové opatření je motivováno aktuální
situací, celkem jsou příjmy i výdaje 73.182.800,- Kč.
Členové ZO ho schválili.

b) Obecně závazné vyhlášky, které se týkají
příspěvku na neinvestiční náklady mateřských škol,
školních klubů a družin - z KÚ JMK jsme dostali
upozornění, že je třeba tyto vyhlášky zrušit, protože
vstupuje v platnost nový školský zákon,
který neumožňuje jejich vydávání. Jedná se
o zrušení vyhlášek č. 1/2003 a 1/2004 novou
obecně závaznou vyhláškou č. 4/2004 -
- zastupitelstvo souhlasilo.

c) Na základě upozornění předběžné kontroly
hospodaření, kterou u nás provedly před nedávnem
pracovnice KÚ JMK, jsme byli upozorněni
na formální chyby, tj. že kontrolu hospodaření obce
za rok 2003 a hospodářský výsledek za rok 2003
nestačí vzít na vědomí, ale je třeba ho schválit,
což bylo nyní uděláno.

Dále byl schválen dodatek č. 2 k zřízení sociálního
fondu a k pravidlům jeho tvorby a čerpání, kde se
upravuje termín „dlouhodobě uvolnění funkcionáři“.

V bodě připomínky členů zastupitelstva se pan
Doubek se zeptal, jak dopadlo jednání ohledně
ochranného pásma Čepra. Starosta sdělil, že věc
ještě není dořešena, KÚ pásmo stále zpracovává.

Pan Smutný chtěl vědět, jak funguje ČOV a zda
se měřila kapacita znečištění. Odpověděl
místostarosta, že ČOV pracuje ve všech funkcích
asi 3 měsíce, zatížení je asi 800 obyvatel, žádostí
o napojení od obyvatel evidujeme hodně, v jarních
měsících se určitě zatížení zvýší.

Paní Hloušková měla dotaz, jak se bude provádět
výběr zájemců do DPS. Starosta sdělil, že zatím
přesně nevíme, budeme zjišťovat ve Šlapanicích,
žádostí je nyní víc, než můžeme uspokojit.

Pan Smutný navrhl sloučit funkci správce v DPS,
kde bude na půl úvazku a správce na zdravotním
středisku, kde je také na půl úvazku. Starosta tento
návrh přijal.

Mgr. Fialová kladně ohodnotila opravy provedené
v základní škole, díky zateplení není v budově
po dlouhých letech zima a projevuje se to i na menší
nemocnosti dětí.

V diskusi občanů tentokrát nebyly vzneseny
žádné dotazy ani připomínky.

Návrh usnesení 16. zasedání Zastupitelstva
obce přečetla paní Mgr. Fialová a členové
zastupitelstva ho schválili.

Starosta obce poděkoval přítomným za účast,
pozval je na nedělní odpoledne do sálu OÚ,
kde bude připraveno vánoční vystoupení dětí ZŠ,
popřál všem pěkné a klidné Vánoce a ukončil
zasedání ve 21:35 hodin.

Zapsala: Ivana Pešková

Rada obce
Rada obce (dále jen RO) zasedala dvakrát, a

sice na 50. a 51. zasedání. Projednávala a řešila
následující záležitosti:
• schválila postupně vydání Střelického

zpravodaje č. 1/2005 (leden),
• ve spolupráci se stavební komisí průběžně řeší

žádosti ke stavebním aktivitám našich občanů,
• spolu se stavebním bytovým družstvem

se zabývala upřesněním přehledu současného
aktuálního stavu nájemníků v novém bytovém
domě; je podepsáno 29 nájemních smluv s obcí

a s družstvem, u jednoho bytu se vyřizuje
dědictví; dva nájemci požádali RO o možnost
umístit zde podnájemníka; návrh smluv to
umožňuje, důvody RO uznala a rozhodla povolit
podnájem zatím na 1 rok;

• začalo se pracovat na rekonstrukci veřejného
osvětlení u bytových domů a DPS, hotové jsou
rozvody, vše je připraveno na osazení sloupů
až to počasí dovolí,

• řešila cenovou nabídku fy SEKV na veřejného
osvětlení a rozhlasu ve Vršovicích v souvislosti
s rekonstrukcí elektrického rozvodu NN napětí;
cenová nabídka ve výši asi 230000,- byla
na 16. zasedání ZO schválena; obec vyvíjí tlak
na firmu, aby byla rekonstrukce co nejdříve
dokončena včetně osvětlení; slíbili,
že do vánoc, nejpozději do konce roku bude
hotova elektrika včetně veřejného osvětlení,
místní rozhlas krátce po novém roce,

• obec obdržela od HZS dotaci na zakoupení
ochranných přileb a představitelé místního SDH
již přilby za zvýhodněnou cenu nakoupili,

• situace s odpady a kanalizací v restauraci
„U Trnků“ se stala havarijní a bylo nutno
urychleně odpady a kanalizaci opravit včetně
přepojení na veřejný kanalizační řad
s odstavením septiku; cena a dodavatel oprav
byly schváleny na ZO 16,

• dále projednávala doporučení komise
hospodářské ke stavu objektu restaurace
„U Trnků“ a doporučené sanace proti vlhkosti,

• řešila nabídky občanů na odprodej pozemků
pod cestou na Myslivnu; ZO 16 nabídky
schválilo, aby cesta byla celá v majetku obce,

• RO objednala na popud občanů
u Pozemkového úřadu vytyčení pozemků
pod stávající cestou na Myslivnu z důvodu
uvedených v předchozím bodě,

• obdržela z KÚ BV Rosice kopie nabývacích
listin k pozemkům a část z nich doložila ke kupní
smlouvě pro prodej pozemku pod bytovým
domem č.p. 643, takže vklad bude proveden
co nejdříve,

• na základě těchto listin bude začátkem příštího
roku proveden prodej pozemků pod garážemi
v dolní části ul. Tetčická vlastníkům garáží a
pozemek pod bytovkou č.p. 641 majitelům bytů
v této bytovce,

• řešila dále (spolu s fy Bohemia-MIK) prodloužení
vodovodního řadu směrem k areálu fy Zevo,a.s.
a nechala zpracovat konkurenční nabídku;
dodavatel stavby a forma financování
vodovodu byly na ZO 16 schváleny,

• RO dále řeší situaci s předáním dle vyjádření
VAS závadné kanalizace v ulici Pod Lesem spolu
se zástupci fy Colas, VAS a.s. a stavebním
dozorem akce ČOV API; fy Colas odstranila
závady, vypočítané zástupci VAS, odstraní
robotem i závady po napojování přípojek,
další jednání s VAS se uskuteční ještě
před Vánocemi,

• starosta se zúčastnil valné hromady SvaK-u
Ivančice a přednesl RO, že bude možné svazek
požádat o příspěvek na úroky z půjčky
na výstavbu ČOV,

• obec jednala s úřadem ÚZSVM ve věci jeho
návrhu kupní smlouvy o převodu pozemků
pod restaurací U nádraží a kuželnou a
před nimi; úřad neuznal naše důvody
pro bezúplatný převod pozemku
před restaurací; zjistili jsme, že cena pozemku
je nízká, asi 47.000.- Kč a možnost uspět
v bezúplatném převodu je zřejmě téměř
nemožná; RO navrhuje přistoupit na nabízenou
smlouvu, což jednání ZO 16 schválilo,

• DPS: dne 5.11. a 7.12. jsme se zúčastnili
pravidelně měsíčně konaných kontrolních dnů -
- 14. a 15.; dle počasí se provádějí omítky,
je dokončena přípojka plynu a elektriky a je
zprovozněno ÚT; dále byl na SFRB poslán
formulář RA81 o financování stavby podle
skutečnosti do konce tohoto roku; stavba je
stále v mírném předstihu oproti plánu,

• RO obdržela z Bruselu od Evropské komise
žádost o potvrzení, zda se jim oznámená akce
v rámci oblasti town-twinningu (partnerství
s městy Assago a Nozay) konala a v jakém
rozsahu; odpověděli jsme podle skutečnosti a
doložili jsme jako přílohy dokument „Slib
přátelství“ a presenční listinu,

• konzultovala s právničkou připomínky komisí a
finančního výboru k pravidlům prodeje bytů,
domů a nebytových prostor z vlastnictví obce
do vlastnictví právnických a fyzických osob a
v opravené podobě je doporučuje schválit,
aby mohl být podle nich uskutečněn co nejdříve
prodej tzv. učitelských bytovek,

• RO řešila další anonymní udání na provoz
povolené autolakovny v ulici Malá Stránka a
konstatovala, že neustálým napadáním
představitelů obce anonymy nelze věci řešit;
proto podala v reakci na toto udání trestní
oznámení na neznámého pachatele,

• obec již má funkční elektronický podpis; dále
MICR předpokládá zřizování e-podatelen
v obcích nebo možnost napojit se
na e-podatelnu větší obce, např. na naši
pověřenou obec Šlapanice; při konzultaci v této
věci s vedoucím informatiky MěÚ Šlapanice
vyšlo najevo, že věc je zatím nejasná a
na počátku svého vývoje; vzhledem ke složitosti
problematiky bychom zpočátku preferovali
možnost napojení se na Šlapanice,

• projekt pro územní rozhodnutí na rekonstrukci
ulice Kozí strana je připraven k podání na SÚ;
bude ještě konzultován za přítomnosti
projektanta s vedením obce a později i s občany
Kozí strany,

• spolu s komisí stavební projednala dvě
předběžné žádosti na změnu územního plánu
obce Střelice, týkají se lokalit Myslivna a Grefty
(bývalý vojenský areál),

• z pověření ZO projednala spolu se zástupci
stavební komise záležitost zřízení el. vedení NN
a rozvaděče v ul. Jar. Svobody a otázku dalšího
budování inženýrských sítí zde,

• postupně předává oznámené přestupky našich
občanů přestupkové komisi MěÚ Šlapanice,

• přijímá a eviduje žádosti o místo správce a
pečovatelek na DPS,

• stavba zálivu při státní silnici naproti domu
p. Jakubce pro tři vozidla je hotová, co nejdříve
bude zahájena kolaudace stavby; doufáme,
že záliv výrazně přispěje k vyšší bezpečnosti
dopravy v naší obci v úseku od hřbitova
k radnici,

• RO navrhla spolu s ekonomkou obce rozpočet
obce, který byl na zasedání ZO 16 schválen,

• RO projednala a doporučila ZO 16 ke schválení
rozpočtového opatření č. VII/04,

• RO schválila termín 16.12.2004 zasedání ZO
č. 16 a jeho náplň,

• RO obdržela dopis od Energetického
sdružení obcí j ižní  Moravy (ESOM)
upozornění na možnost uzavření smlouvy
s JMP o nájmu a provozování plynárenského
zařízení; starosta s místostarostou jsou
pověřeni prověřit na JMP možnostech naší
obce uzavřít zmíněnou smlouvu,
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• RO rozhodla na základě jednoznačného

doporučení komise pro veřejné záležitosti
i vlastních dobrých zkušeností prodloužit
smlouvu o pokosu zeleně v obci s dosavadní
firmou Švec a Matyáš,

• RO obdržela od Českého rozhlasu Brno nabídku
ke spolupráci k pořízení relací o životě v naší
obci, které by byly eventuelně zařazeny
do vysílání; nabídka byla předána kulturní komisi,

• RO podporuje konání Tříkrálové sbírky
organizované jako každoročně Českou katolickou
charitou; v obci se bude konat 8. ledna 2005,

• RO na návrh KÚ JMK pověřila starostu, aby
vypracoval obecně závaznou vyhlášku
č. 4/2004, která ruší obecně závazné vyhlášky
č. 1/2003 a č.1/2004 o příspěvcích
na neinvestiční náklady MŠ a školní družiny;
vyplývá to z vydání nového školského zákona,

• RO řešila možnosti zlepšení dopravní situace
na státní silnici vedoucí kolem kláštera a ÚSP,
kde často dochází vlivem rychlé jízdy k nehodám
s následkem ničení majetku zmíněných
organizací; návrh na řešení napsal starosta
na odbor dopravy MěÚ Šlapanice a na SÚS
Brno-venkov,

• RO se rozhodla přihlásit společně s fy Stavos
a Ing. arch. Procházkou nové budovy bytových
domů v ul. Ant. Smutného do soutěže o stavbu
roku 2004, soutěž vyhlásil hejtman JMK
Ing. Juránek,

• RO schválila nákup mincí a pamětních medailí
do střelického muzea,

• RO schválila, aby se ve dnech 30. a 31.12.
na radnici neúřadovalo, protože nemůže fungovat
pokladna, na stavebním úřadě nejsou úřední
hodiny; zaměstnanci budou čerpat dovolenou,

• RO odsouhlasila podle návrhu komise sociální
předvánoční jednorázovou podporu v oblasti
sociální na rok 2004 (rodiny s více dětmi, bývalí
občané v DD),

• v měsíci listopadu se konal na obci předaudit
hospodaření obce, auditoři nenašli v účetnictví
obce žádnou chybu, měli pouze výhrady
formálního charakteru k samosprávě,
např. formulace v usnesení ZO o schválení
celoročního hospodaření obce.

Luděk Sklenář, místostarosta

Střelické muzeum informuje
V neděli 16. a 23. ledna bude ve Střelickém

muzeu otevřena výstava s názvem „Drobné
sakrální stavby ve Střelicích.“

V souvislosti s výzvou Moravsko-slezské
křesťanské akademie, která byla adresována všem
obcím a farnostem na Moravě a ve Slezsku a
která se žádala o zpracování dokumentace o vzniku
a vývoji tisíců křížů, kapliček, božích muk, obrázků,
soch a jiných drobných staveb, byl i v naší obci
fotograficky zachycen současný stav těchto
staveb, rozsetých po naší obci, u polních cest
v jejím katastru i v okolí.

Vystavené materiály přiblíží návštěvníkům dobu
vzniku těchto památek i jejich donátory. K zhlédnutí
budou i starší fotografie, které se doposud podařilo
shromáždit. Budete tak moci poznat i jiné souvislosti
spojené s těmito drobnými sakrálními stavbami.

Přijďte se podívat. Na základě vašich vzpomínek
a znalostí můžete i vy obohatit, upřesnit a možná
i pozměnit a upravit zachycené poznatky,
které zůstanou uloženy v našem muzeu.

Výstava bude po obě neděle otevřena vždy
od 14:30 hodin do 18:30 hodin. Budete srdečně vítáni.

Ing. Václav Dlapka

Vzpomínky III.
Na začátek patří omluva. Třetí část vzpomínek

měla být uveřejněna v listopadovém čísle
Střelického zpravodaje, ale z neznámého důvodu,
jímž byla asi zapomnětlivost, k tomu nedošlo. Zato
ale třetí pokračování vzpomínek vnáší nové světlo:
již víme, kdo byl jejich autorem. Jedná se o pana
Antonína Švestku z č. p. 208, který se narodil 14.
června 1897 a zemřel ve věku 74 let.

Domove, domove, drahý a jediný,
nejdražší, nejsladší nad světa končiny.
Však cenu domova poznáme nejlépe v cizině. První

den na vojně minul, druhý byl podobný prvnímu. Třetí
den jsme vyfasovali šaty a tím se z nás stali opravdoví
vojáci, kanonýři. Šaty se čistily, praly, zašívaly, po případě
vyměňovaly, takže bylo celý den hodně práce. Na večer
zašli jsme s Ondrou do kantiny na pivo. Když jsme se
vrátili na světnici, byla tato prázdná. To jsme si nemohli
nijak vysvětlit a když i v sousedních světnicích nikdo
nebyl, pohlédli jsme dolů do dvora. Tam stálo vše
nastoupeno ve čtverci. Teď jsme se nemohli rozhodnout,
máme tam jít, nebo nemáme? V tom však již se nás táže
znenadání se objevivší pan kadet: „Co tady děláte?“ Nám
v tu chvíli nenapadlo nic chytřejšího, tak jsme všechno
vyžvanili. „Pojďte se mnou dolů,“ a již nás vedl
před nějakého pána, kterému vše vypověděl. Byl to pan
hejtman. Tento obrátiv se na nás vyhrkl: „Morgen zum
Raport.“ Zítra k raportu. Na to byl přečten denní rozkaz
a velen rozchod. S tím raportem jsme si nevěděli rady.
Konečně jsme to pustili z hlavy a řekli jsme si, že celou
tu komedii řekneme veliteli světnice až ráno. Zatím
ale svobodník, který byl právě povýšen na desátníka,
oslavoval toto povýšení se svými kamarády kdesi
při pivě. Některý z nich si všiml toho, že jsme byli
předvedeni k panu hejtmanovi a určeni k raportu. Nechal
proto oslavy, letěl do kasáren, asi o 10. hodině nás vzbudil

Povídání o anonymech
V současné době, kdy se nemusíme bát veřejně

vyslovit i nepříjemné názory, nám přesto občas
docházejí anonymní dopisy, většinou mají charakter
stížností. U některých bych snad nějaké obavy dokázal
pochopit, u některých jsou úplně zbytečné. Největší
problém vidím v tom, že nemáme komu odpovědět a
zároveň si uvědomujeme, že znalost adresáta by
případný problém pomohla rychleji vyřešit.

Takže například anonymní žádost, aby obec
zajistila lepší výhled při vyjíždění z ulice Na Hrázi,
byl již vyřešen a byla o něm veřejně podána
informace. Anonymní dotaz na to, kdo postavil bránu
na konci ulice Bratří Kotrbů, když tam byla odjakživa
cesta, je závažnější. Ale je nutno konstatovat,
že na katastrální mapě cesta není. Majitel pozemků
podal ohlášení drobné stavby a připojil odůvodnění
(zakládající se na skutečnosti), že občané přilehlých
ulic na jeho pozemky vozí odpady a vytvářejí tam
nepovolenou skládku. Třetí anonymní dopis, týkající
se autolakovny na Malé stránce a jejího vlivu na život
dětí v mateřské škole, poněkud zkreslil informace,
které byly ve Střelickém zpravodaji, ale navíc, podle
mě nepodloženě a lživě, obvinil zastupitele a vedení
obce (minulé i nynější) z jakéhosi braní úplatků.
Takže z rozhodnutí Rady obce Střelice bylo podáno
trestní oznámení na neznámého pachatele.

Na závěr bych chtěl říci, že je lépe problémy,
se kterými se setkáváte a které souvisejí s životem
obce a které mohou být i velmi nepříjemné, projednat
otevřeně a adresně. Pravděpodobně pak budou
vyřešeny rychleji a k vaší spokojenosti. A že by pak
vedení obce nebo zastupitelé na někoho zanevřeli -
- to je opravdu čirý nesmysl.

Mgr. Jindřich Mareš, starosta obce

a vyptal se, jak to bylo. „Nikomu nic o tom neříkejte, ráno
uvidíme, co se dá dělat.“ Hned ráno bylo pilno. „Víte, co
je to raport? Umíte se hlásit? Znáte postup při raportu?“
„Nevíme, neumíme, neznáme. Vždyť jsme tu tři dny
na vojně.“ „A už jste v takové bryndě.“ „A ty s nama,“
řekli jsme si v duchu. Nahlas jsme si to dovolit nesměli.
Proběhal potom všechny kanceláře, sezval na pomoc
všechny Feuerwerkery (ohňostrůjce, rotmistr), naučil
nás nástup k raportu, postup při něm, hlášení, salutování
a dodal: „Jako důvod, proč jste nebyli na rozkazu, řeknete,
že jste měli na správě boty.“ Když to pan kaprál poroučí,
teda řeknem, ale nebude to pravda. Lepší by se nám
řeklo, že nám o tom rozkazu nikdo neřekl. To nám ale pan
kaprál zakázal říct, to jsme nesměli, ba dokonce chtěl
nás přesvědčit, že o tom rozkaze říkal. Poslechli jsme,
protože jsme věděli, co je to disciplina, a u raportu
jsme lhali, jak pan kaprál kázal. Nu a dopadlo to dobře.
Ani pan hejtman, ani pan kadet nestudovali nad tím,
jestli jsme při předvedení byli obuti nebo bosí. Sdělivše
vítězný výsledek svému bezprostřednímu
představenému, zapadli jsme do šedi všedního
denního vojenského života.

Když jsme měli mundur, musili z nás být i vojáci. Cvičení
ve škole převzali instruktoři, zvlášť k tomu určení. Denní
postup cvičení byl asi tento: Ráno o půl sedmé půlhodinku
cvičení prováděla každá světnice zvlášť na chodbě.
Při tom zrovna prohlídka oděvu, zvláště nasvítěných
knoflíků a vyleštěných vysokých bot. Potom nástup a
odchod na cvičiště, kde se se čtvrthodinovou
přestávkou cvičilo do 11. hodiny, nato odchod do kasáren
k obědu. Po obědě čistění oděvu a bot. Ve 2 hodiny opět
nástup a odchod na cvičiště. V pondělí, ve středu a
v pátek odpoledne byla škola, kde se probírala
organizace armády, služební řád, trestní řád a pod.
Později také věci rázu odborného jako: složení pušky,
druhy pušek, míření, nabíjení a i střílení na světnici. Složení
dělostřeleckých nábojů, jejich zajištění proti samoexplozi,
odpojišťování, časování a účinek i použití vzhledem ku
povaze cíle (pohyblivý, pevný, opevnění atd.). Konečně
byla probírána tak zvaná „dělostřelecká nauka“
(Artileriewesen) pojednávající o rozdělení dělostřelectva
na kanony, houfnice, hmoždíře, jejich použití a schopnosti.
Složení zaměřovacích přístrojů. O střílení přes kopce a
dokonce i nauka o dopravě. Mezi cvičením pěším bylo
vždy několik nováčků přiděleno panu ohňostrůjci
Konečnému, který nás cvičil v obsluze děla a
seznamoval nás s jejich složením. Čas utíkal, instruktoři
řvali a slibovali nám zde na zemi nejhorší peklo.
Zugsführer Fiala vyvaloval oči, ježil vousy a řval jako
rozhněvaný bůh pomsty. Skutečně však nikomu
neublížil. Feuerwerker Peringer nás nejraději učil chodit
„abteilig maschiren“. Zajímavé, že při jeho objemu měl
docela krásnou chůzi.

Ku konci výcviku byl nám přidělen nově povýšený
desátník z krejčovské dílny. Národnosti byl německé,
povahy hrubé. U nás se měl naučit velení, což jako
poddůstojník musel znát. On ale si počínal tak, jako by
on byl naším učitelem. K zakrytí svých nedostatků
používal pro naše pojmenování takových nadávek,
že za celý výcvik jsme je neslyšeli. A nejraději častoval
nás Čechy: „Sie böhmische Muli, was sind Sie?“
(„Vy český mezku, co jste?“) Neradi jsme proto bývali
zařazeni do jeho družstva. Když jsme ale byli k němu
určeni, nedalo se nic namítat. Stalo se i mně několikrát
k malé mé radosti. Jednou se stalo, že při pohovu nám
přednášel jeho cituplnou řeč. Já však při tom pohlédl
stranou. A on rozvzteklen, že jeho řeči nevěnuji
pozornost, přiskočil a vlepil mně facku. Já pustil pušku a
facku mu hned vrátil. To byla však nehoráznost. Odskočil
ode mě a vztekem nevěda co na mě vychrlit, vyvalil oči,
zatřepal bradou a pohnul pysky. V tom však píšťalka
pana nadporučíka přetrhla mu další. Postavili jsme se
do pozoru a čekali, co bude následovat. Pan nadporučík
poručil pro mužstvo pohov a zavolal si našeho desátníka
k sobě. Podle vidění byla napřed zpověď a pak kázání.
Neslyšel jsem z toho však nic. Pak si zavolal ostatní šarže
a držel k nim dlouhou řeč.
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RNDr. Luděk Sklenář   Mgr. Jindřich Mareš
     místostarosta             starosta

[1] - § 10b zákona č. 565/1990 Sb., o místních
poplatcích, ve znění pozdějších předpisů.
[2] - Zákon č 133/2000 Sb., o evidenci obyvatel a
rodných číslech a o změně některých zákonů (zákon
o evidenci obyvatel), v platném znění.
[3] - Na základě zákona č. 239/2003 Sb., kterým se
mění zákon č. 565/1990 Sb., o místních poplatcích,
ve znění pozdějších předpisů, a zákon č. 129/2000
Sb., o krajích (krajské zřízení), ve znění pozdějších
předpisů.
[4] - Podle ustanovení § 37 zákona č. 337/1992 Sb.,
o správě daní a poplatků, v platném znění.

Příloha č. 1
k obecně závazné vyhlášce č. 3/2002, o místním

poplatku za provoz systému shromažďování, sběru,
přepravy, třídění, využívání a odstraňování
komunálních odpadů.

Rozúčtování nákladů na sběr a svoz netříděného
komunálního odpadu:
Počet obyvatel zapojených do svozu SKO v roce
2004: 2006.
Náklady na svoz netříděného komunálního odpadu
v roce 2004: 867329,- Kč.
Náklady připadající na 1 občana/rok 2004: 432,32 Kč.
Poměrná část nákladů použitá ke stanovení výše
poplatku (PN): 180,- Kč
PN = 180/432,32 x 100 = 41,86%.

prokazující pobyt mimo místo trvalého bydliště:
a) potvrzení školy o studiu v příslušném školním

roce nebo potvrzení o ubytování na koleji č i
v domově mládeže, pokud není možno z místa
trvalého pobytu každodenní dojíždění,

b) potvrzení zaměstnavatele o služebním
nebo pracovním působení, které vyžaduje pobyt
mimo území obce 8 měsíců a více nepřetržitě
v kalendářním roce,

c) potvrzení o hospitalizaci v nemocnici trvající
nepřetržitě 8 měsíců a více v kalendářním roce,

d) potvrzení zaměstnavatele, agentury nebo úřadu
o povoleném dlouhodobém pobytu v zahraničí,
jehož délka je 8 měsíců a více nepřetržitě
v příslušném kalendářním roce,

e) potvrzení ředitelství věznice popřípadě
zastupujícího advokáta o výkonu trestu nebo vzetí
do vazby včetně délky trvání trestu.

f) V případě žádosti podle čl. 5, bodu 3 a), 3 b)
dodá žadatel potvrzení, že v místě skutečného
pobytu platí místní poplatek za provoz systému
shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání
a odstraňování komunálních odpadů.

Všechna tato potvrzení musí být srozumitelná,
č itelná, vydaná v příslušném kalendářním
nebo školním roce, opatřená razítkem příslušné
instituce, jménem, příjmením a podpisem osoby,
která toto potvrzení vydala. Potvrzení je třeba
předložit v českém (nebo slovenském) jazyce,
v ostatních případech musí být předložen úředně
ověřený překlad do uvedených jazyků.

(4) Potvrzení prokazující nárok na osvobození
od poplatku budou správcem poplatku přijímána
do 31. října příslušného kalendářního nebo školního roku,
potvrzení o hospitalizaci do konce kalendářního roku.

(5) Úleva 100,- Kč z tohoto poplatku se týká:
a) poplatníků, kteří v dosáhnou v příslušném

kalendářním roce osmdesáti a více let, úleva bude
poskytnuta automaticky dle registru občanů obce
Střelice [2];

b) poplatníků - držitelů průkazu ZTP a ZTP-P,
kteří průkaz předloží správci poplatku.

(6) Vznik nároku na osvobození a úlevy je
poplatník povinen oznámit správci poplatku ve lhůtě
patnácti dnů ode dne, kdy nastala skutečnost
zakládající nárok na osvobození. Za oznámení se
bude považovat předložení potvrzení podle čl. 5,
odst. (3) a  (5), písmeno b).

Čl. 6 - Splatnost poplatku
(1) Poplatek je splatný nejpozději do 31. května

příslušného roku.
(3) Poplatek je možno platit hotově v pokladně

Obecního úřadu Střelice nebo složenkou, která bude
poplatníkovi vydána tamtéž.

Čl. 7 - Sankce
(1) Nebude-li poplatek zaplacen včas nebo

ve správné výši, vyměří obec poplatek platebním
výměrem. Včas nezaplacený (neodvedený) poplatek
nebo jeho neodvedenou část může obec zvýšit až
na trojnásobek. [3] Vyměřený poplatek se
zaokrouhluje na celé koruny nahoru.

(2) Tomu, kdo nesplní ve lhůtě stanovené touto
obecně závaznou vyhláškou nebo rozhodnutím
povinnost nepeněžité povahy uvedenou v čl. 2, odst.
(3), může správce poplatku uložit pokutu. [4]

(3) Pokud poplatník nesplní svoji oznamovací
povinnost určenou touto obecně závaznou
vyhláškou, lze dlužný poplatek vyměřit do tří let
od konce kalendářního roku, ve kterém oznamovací
povinnost vznikla.

(4) Promlčecí lhůty jsou posuzovány podle zákona
č. 337/1992 Sb., o správě daní a poplatků, v platném
znění.

Čl. 8 - Závěrečná ustanovení
(1) Tato vyhláška ruší obecně závaznou vyhlášku

č. 06/2002, kterou se stanoví místní poplatek
za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy,
třídění, využívání a odstraňování komunálních
odpadů a dodatek k obecně závazné vyhlášce č. 1
k obecně závazné vyhlášce č. 06/2002.

(2) Tato vyhláška nabývá účinnost patnáctým
dnem po vyhlášení, tj. dne 31. 12. 2004.

Obecně závazná vyhláška č. 3/2004
o místním poplatku za provoz systému

shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání
a odstraňování komunálních odpadů.

Zastupitelstvo obce Střelice se na svém
16. zasedání dne 16. prosince 2004 usnesením č. 4.
g) usneslo vydat na základě § 14, odst. 2 zákona
č. 565/1990 Sb., o místních poplatcích, ve znění
zákona č. 320/2002 Sb., a v souladu s § 10, písm. d)
zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení),
ve znění zákona č. 313/2002 Sb., a § 84, odst. 2,
písm. i) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní
zřízení), tuto obecně závaznou vyhlášku:

Čl. 1 - Úvodní ustanovení
Obec Střelice touto obecně závaznou vyhláškou

stanovuje místní poplatek za provoz systému
shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání
a odstraňování komunálních odpadů (dále jen
„poplatek“) [1].

Čl. 2 - Správa poplatku, poplatník, ohlašovací
povinnost

(1) Správu poplatku vykonává Obec Střelice (dále
jen „správce poplatku“). Správou poplatku se rozumí
právo činit opatření potřebná ke správnému a
úplnému zjištění, stanovení a splnění poplatkových
povinností.

(2) Poplatek platí fyzická osoba (dále jen
„poplatník“):

a) která má v obci trvalý pobyt; za domácnost může
být poplatek odveden společným zástupcem,
za rodinný nebo bytový dům vlastníkem nebo správcem,

b) která má v katastru obce Střelice ve vlastnictví
stavbu určenou nebo sloužící k individuální rekreaci,
ve které není hlášena k trvalému pobytu žádná
fyzická osoba; má-li k této stavbě vlastnické právo
více osob, jsou povinny platit poplatek společně a
nerozdílně, a to ve výši odpovídající poplatku
za jednu osobu.

(3) Poplatník je povinen ohlásit správci poplatku
změnu, vznik nebo zánik poplatkové povinnosti do 15
dnů ode dne, kdy tato skutečnost nastala.

(4) V souvislosti s ohlašovací povinností poplatník
uvedený v čl. 2, odst. 2 a) písemně na předepsaném
tiskopise uvede své jméno, příjmení, rok narození a
adresu bydliště, poplatník uvedený v čl. 2, odst. 2 b)
své jméno, příjmení, adresu trvalého bydliště a
popisné nebo orientační číslo stavby; pokud není
stavba takto označena, uvede parcelní číslo
pozemku, na němž je stavba umístěna.

Čl. 4 - Sazba poplatku
(1) Sazba poplatku činí 430,- Kč a tvoří ji:
a) částka 250,- Kč na poplatníka a kalendářní rok

podle § 10 b, odst.3, písmeno a) zákona o místních
poplatcích,

b) částkou 180,- Kč na poplatníka a kalendářní rok
podle § 10 b, odst 3, písmeno b) zákona o místních
poplatcích, která je stanovena na základě skutečných
nákladů obce na sběr a svoz netříděného
komunálního odpadu za poplatníka a kalendářní rok
v předchozím roce. Vyúčtování je uvedeno v příloze
č. 1, která je nedílnou součástí této vyhlášky.

(2) V případě změny místa trvalého pobytu
nebo změny vlastnictví stavby, která je určena nebo
slouží k individuální rekreaci, v průběhu kalendářního
roku, se hradí poplatek v poměrné výši,
která odpovídá počtu kalendářních měsíců pobytu
nebo vlastnictví stavby v příslušném kalendářním
roce. Dojde-li ke změně v průběhu kalendářního
měsíce, je pro stanovení počtu měsíců rozhodný stav
na konci tohoto měsíce.

Čl. 5 - Osvobození a úlevy
(1) Od poplatku jsou osvobozeni:
a) poplatníci uvedení v čl. 2, odst. (2), kteří prokáží,

že se 8 měsíců a více v příslušném kalendářním roce
nezdržují v místě trvalého pobytu,

b) poplatníci uvedení v č l. 2, odst. (2),
kteří v uvedeném období nedosáhnou věk 15 let.

(2) Osvobození od poplatku zaniká, zanikne-li
důvod osvobození.

(3) Pro účely osvobození od poplatku podle čl. 5,
odst. (1) této vyhlášky budou přijímána tato potvrzení,

Likvidace odpadu
Odpad se septiků a žump na ČOV

provozovaných VAS, a.s. divizí Brno-venkov.
Kalkulace se vztahuje na likvidaci septiků a žump

z domácností a septiků a žump ostatních producentů,
do kterých jsou zaústěny pouze vody sociální.
Navrhované ceny jsou cenami pro dovozce
za převzetí odpadu (na předem dohodnutém místě
k likvidaci). V případě, že je VAS, a.s. rovněž
přepravcem, budou doplněny o hadicovné a
dopravu podle skutečné vzdálenosti.

Navrhovanou sazbu nelze použít pro likvidaci
akumulovaných průmyslových odpadních vod.
V tomto případě je třeba postupovat individuálně a
na základě provedeného kompletního rozboru
kvality vody.

Odpad je likvidován za jednotnou cenu shodnou
pro fyzickou osobu a podnikatele:

65,60 Kč/m3.
Tuto cenu lze zvýšit až na 152,00 Kč/m3

v případě, že dodavatel nevede o vyvážení řádnou
evidenci a dovozce nemá s VAS, a.s. uzavřenou
platnou smlouvu o likvidaci tohoto odpadu.

V případě, že je v obci postupně budovaná
jednotná nebo splašková kanalizace a nemovitost
opatřena septikem nebo žumpou nemá ke dni
vyvezení možnost se přípojkou (gravitační
nebo tlakovou) napojit na zkolaudovanou
kanalizační stoku, která je součástí budovaného
systému, je cena za likvidaci obsahu jímky shodná
s cenou stočného, doplněnou o náklady
na dopravu, naložení a vyložení.

Tato snížená cena může být majiteli nemovitosti
fakturována pouze po doložení souhlasného
stanoviska investora budované kanalizace
pro veřejnou potřebu.

Cena je bez DPH. DPH se připočítává ve výši 5%.
V případě, že odpad vyvážíme my, je konečnou

cenu nutné navýšit o náklady na naložení a vyložení
a cenu za dopravu.

Technický úsek VAS, a.s. divize Brno-venkov
Ing. Jitka Čundrlová
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Výstava
Kdo vyměnil zlatonedělní nákupy za návštěvu

Obecního domu ve Střelicích, ten nelitoval. Zhlédl
výtvarné práce a výrobky žáků základní a mateřské
školy, potěšil se plejádou vystoupení malých i velkých
dětí, zakoupil si voňavé občerstvení či malý dárek a
nadýchal se  přícházející sváteční atmosféry Vánoc.

Helena Fialová

Babské hody 2004
Jako již v uplynulých letech, tak i letos 20.11.2004

uspořádala místní sokolská organizace tradiční
Babské hody. Začátek hodové veselice byl
stanoven na 16:00 hodin, kdy byl započat odpolední
program, jenž byl věnován zejména ukázkám práce
se sokolskou drobotinou a dorostem. Paní Dana
Doležalová secvičila se svými krojovanými
svěřenkyněmi velmi pěkné pásmo písniček a
tanečků, ti odrostlejší pak zatančili také Moravskou
besedu. Během vystoupení dětí bylo velmi příjemné
sledovat, jak jejich rodiče a ostatní příbuzní
zaznamenávají tyto pěkné okamžiky
prostřednictvím svých kamer a fotoaparátů. Jak by
také ne, děti si vedly skvěle a v krojích jim to velmi
slušelo. Samozřejmě je třeba zmínit nezbytnou
součást hodové veselice - kapelu Dolňáci, kteří se
velmi dobře zhostili své úlohy hudebního doprovodu
dětí a i po celý zbývající průběh hodové zábavy
zvali svou zdařilou hudební produkcí do tance
všechny zúčastněné. Hodová zábava pro dospělé
započala ve 20:00 hodin průvodem krojovaných
dobrovolnic sálem místní sokolovny. Ty pak společně
s kapelou zvaly do kola všechny příchozí. Dlužno
však říci, že návštěvníci přicházeli velmi zvolna, a
ač byla hodová veselice vydařená, nepřišlo jich
mnoho. Snad to bylo zapříčiněno prvním sněhem,
jenž napadl v průběhu odpoledne a večera a mnohé
naše spoluobčany mohl od cesty na hody odradit.
Nicméně i přes nízkou účast našich spoluobčanů
se rozproudila ta pravá hodová zábava. Závěrem
je třeba poděkovat všem,jež se na její organizaci
podíleli, a za všechny vyzdvihnout zejména úsilí
paní Marie Kazdové a paní Ludmily Veverkové,
jež věnovaly přípravě této akce značnou část
svého volného času. Co tedy dodat? Na shledanou
na Babských hodech v roce 2005!

Vánoční dílny
Čas předvánoční bývá spojen s přípravou

svátků, které jsou pro děti nejočekávanější a
nejoblíbenější. Hlavně ti nejmenší bývají nejvíce
netrpěliví. Aby jim čekání lépe uteklo, snažili jsme
se jejich volný čas trochu zaplnit. Na naší škole byly
v sobotu 4.12. a v úterý 7.12. otevřeny vánoční
dílny. Kdo měl chuť, mohl navštívit kteroukoli z šesti
dílen a odnést si vlasnoručně vyrobený dáreček
ať pro svou potěchu nebo pro své nejbližší. Střídali
se menší i větší a odnášeli si přáníčka, svícínky,
květináče, andělíčky, výrobky ze samotvrdnoucí
hmoty, plněné lahvičky, zdobené perníky, různé
ozdůbky a další výrobky. Mezi další činnosti patřilo
také vybarvování krásného betlému, který naší
škole namalovali manželé Martikánovi, za což jim
patří velký dík. Podle ohlasu dětí si troufnu říct,
že akce byla velmi zdařilá, ale určitě by se nemohla
uskutečnit bez vstřícného přístupu vedení naší
školy, podpory SRPZŠ při ZŠ Střelice, ochotné
pomoci z řad uč itelů a rodičů a hlavně
ne bez iniciátora a organizátora, kterým byla
p. uč. Jarmila Svobodová. Nezbývá, než si přát,
abychom se při podobné akci znovu setkali.

M. Pernová

Soutěž
O nejhezčí přání - myšlenku do nového roku.

„Vánoce a konec roku jsou dobou, kdy si
vzájemně snažíme splnit drobná přání a splnění
těch velkých si přejeme do roku dalšího.“ Z této
úvahy vycházela soutěž O nejhezčí myšlenku
do nového roku, která proběhla v prosinci na naší
škole. Zúčastnilo se jí celkem 58 žáků a ti nejlepší
byli odměněni cenou, zakoupenou z fondu SRPZŠ
Střelice. Jak se dětem přání povedla, můžete
posoudit z následujících ukázek a také básničky
na úvodní straně Zpravodaje.

Mgr. Eva Sázavská
Přání pro celý svět

Já bych si nejvíc přála, aby celý svět neměl:
zloděje, zlé lidi a plno dalších špatných lidí a také
bych chtěla, aby rodiče byli hodní na své děti.

To je mé nejkrásnější přání.

Barbora Levíčková, 3. tř.

Dějepisná exkurze do Vídně
V sobotu 11. prosince 2004 zorganizovala

základní škola již tradiční zájezd s dějepisnou
tématikou do předvánoční Vídně, který byl určen
pro žáky školy, jejich rodiče a širokou veřejnost.
Hlavním cílem byla Klenotnice v Hofburgu,
kde jsme si mohli prohlédnout habsburské šperky,
korunovační klenoty, část briliantového pokladu
Habsburků a mnoho dalších cenností, mnohdy
pocházejících z dílen českých řemeslníků. Dále
jsme si prohlédli skleník s volně poletujícími
exotickými motýly, který se nachází také v centru
Vídně, a nemohla chybět ani zastávka u vídeňské
radnice, kde si děti na trzích nakoupily drobnosti
na památku. Děkuji paní Nadě Matušíkové, která
již po mnoho let pomáhá s organizací těchto
zájezdů, a dětem za příkladnou reprezentaci
naší školy a ochotu vzdělávat se i v době mimo
školní výuku.

Mgr. Eva Sázavská, uč. dějepisu

Ohlédnutí za vánočním koncertem
Na klarinet hraje Luboš Perna, žák 1. ročníku.

Byly tu opět
Vánoce, všichni
sháně l i dárky
pod st romek,
pekli cukroví,
uklízeli, no prostě
p ře d v á n očn í
shon. Kdo však
měl chuť, mohl si
15 .  p ros i nce
zpestřit program
již tradičním
v á n o č n í m
koncertem ZUŠ.
Na své si přišel
téměř každý.

Zazněly koledy, vážná hudba, taneční melodie,
dechovka Frajárenka i populární píseň z filmu Titanic
v podání pana ředitele J. Lomiče a paní. uč.
M. Šromové na klavír. Jako host si přišel s námi
zahrát pan Jiří Pazourek, který je členem Klubu
přátel hudby při naší ZUŠ. Obdiv však patří i těm
nejmenším, kteří zahráli a zazpívali před tolika lidmi.
Všem, kteří se na nás přišli podívat, děkujeme
za přízeň, a zveme vás na naše společné
vystoupení tanečního a hudebního oboru 2. února
2005. Hodně štěstí v novém roce!

Tereza Pantůčková, dopisovatelka ZUŠ Střelice

Drahá Země
V roce 2005 chceme,
aby byl hezký svět,

aby se nikde neválčilo
a v přírodě se nic neměnilo.

Chceme, aby všichni lidé byli zdraví jako Říp,
aby se měli všichni rádi

a v zemi vládl klid.

Veronika Bukovská a Nikola Blahová, 6. A

Já si přeji, aby nás Bůh ochraňoval a ať skončí
války, aby byli všichni šťastní a zmizely nemoce,
aby vymysleli elixír života, ať násilníci nežijí a
aby vládla láska a spravedlnost, aby všichni mrtví
žili a také zvířátka a aby se nikdo nikomu
neposmíval a ti, co nemají maminky, aby je měli a
aby se náš život rozvíjel a byli jsme chytří.

Marta Pernová, 3.tř.
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Nové knihy v knihovně

Pro dospělé
Beletrie
J. Bryndová Máslo na hlavě
M. Cole Nejtemnější obavy
J. Deaver Krvavá řeka
I. Devátá Pravé domácí
J. Deveraux Divoké orchideje
J. Grisham Trenér
Ch. Jacq Nefertiti a Achnaton
F. Michaels Všechny barvy lásky
C. D. Payne Mládí v hajzlu 4.
J. Plaidy Královna této říše
J. D. Robb Smrtící soud
D. Seifert Stříbrozelený vodopád
J. Seifert Hvězdy nad Rajskou zahradou
B. Small Krásky
V. Větvička Moje vzpomínková dobrá jitra
B. Woodová Hvězda Babylonu
Naučná
J. Bauer Magická místa Čech a Moravy
J. Bauer        Tajnosti moravských hradů a zámků
J. Bauer Tajnosti českých hradů a zámků
J. Bauer Vládci českých zemí
R. Messner Antarktida
T. Woodall Tohle nenos
K. Bendl Události třetího

tisíciletí r. 2003, 1. a 2. díl

Pro děti
Beletrie
K. Asklöf Cesta do Antarktidy
T. Blacker E-mail ze záhrobí
M. Honaker Paličák a hraběnčin duch
L. Lanczová Kapky rosy
S. Monyová Jednou za život
K. Pivodová Strach z lásky
Naučná
J. Černý Kolik váží lidská hlava
M. Lucas Ekologie
L. a M. Smrčkovi Pes pro mě
R. Ferstl        Děsivé dějin - Prohnaní Přemyslovci
A. Ganeriová Děsivý zeměpis - Přesolené

oceány

Zajímavost pro bystření mysli

Řešení hádanek z minulého čísla:
První příklad:
Řešení bodu ad a):
Podle známého vzorce pro výpočet dráhy

s při dané rychlosti v a času t: s= v.t, vypočítáme
dráhu, kterou Martina ujede vlekem jako
s = 2,2 x 210 (v=2,2 m/s, t=3x60+30=210 s),
tedy s = 462 m.

Řešení bodu ad b):
Z vlastností a řešení pravoúhlého trojúhelníka

víme, že v našem příkladu je podíl v/s = sin15o,
tedy výška v = s x sin15o, tj. v = 462 x 0,2588 =
= 119,57 m = 120 m.

Druhý příklad:
a) 4/5 litru je 4/5=0,8 l, tedy bylo do láhve dolito
0,3 l vody.
b) Koncentraci spočítáme takto:
(0,5x0,4 + 0,3x0)/0,8 = 0,2/0,8 = 1/4 = 0,25 = 25%

Další zajímavé úkoly:
1. Turistický klub má 150 členů. Při pochodech si

40 členů stěžuje na bolesti v kyčlích, 50 na bolesti
v kolenou. Polovina všech členů je zatím bez potíží.

a) Kolik členů oddílu si stěžuje pouze na bolesti
v kolenou?

b) Kolik procent ze všech členů klubu má zároveň
bolesti v kyčlích i v kolenou?

2. Cukrářský kornout má tvar rotačního kužele
(bez podstavy) a je obrácen vrcholem dolů. Kornout
je v dolní části do poloviny výšky naplněn čokoládou
a v horní části až po okraj dorovnán zmrzlinovým
krémem. Kolik procent objemu zabírá zmrzlina?

Přeji Vám úspěšné řešení.

Luděk Sklenář

Pozvánka na ples
Učitelé Základní školy ve Střelicích Vás srdečně

zvou na Reprezentační ples školy, který se uskuteční
v pátek 28.1.2005 v sálech místní sokolovny.

Výsledky košíkové

Výsledky SOP st. dorostenců
Sokol Podolí - Sokol Střelice 78 : 83 ( 39 : 49)
Karafiát K. 28, Valášek V. 21, Boháč V. 9,
Prchlík M. 9, Svoboda J. 8, Slavík R. 6, Chudík R. 2.
Sokol Podolí - Sokol Střelice 64 : 70 (29 : 29)
Karafiát K. 30, Svoboda J. 13, Boháč V. 8,
Slavík R. 6, Prchlík M. 5, Valášek V. 4, Chudík R. 2,
Hotař P. 2.
Sokol Střelice - Sln. Rosice 142 : 64 (63 : 37)
Karafiát K. 25, Valášek V. 24, Boháč V.23, Svoboda
J. 20, Florián T. 16, Hotař P. 12, Slavík R. 10,
Prchlík M. 8, Toman M. 4.
Sokol Střelice - Sln. Rosice 158 : 50 (86 : 24)
Svoboda J. 34, Valášek V. 32, Boháč V. 21, Florián
T. 16, Hotař P. 14, Slavík R. 13, Prchlík M. 11, Toman
M. 9, Polách I. 8.
Sokol Střelice - Sln. Hodonín 101 : 79 (49 : 40)
Habrovec D. 29, Karafiát K. 23, Svoboda J. 13,
Boháč V. 12, Valášek V. 12, Slavík R. 8, Prchlík M. 4.
Sokol Střelice - Sln. Hodonín 100 : 88 (37 : 46)
Karafiát K. 26, Svoboda J. 25, Valášek V. 21,
Boháč V. 10, Slavík R. 8, Toman M. 8, Chudík R. 2.

Výsledky SOP mužů
Sokol Střelice - Nové Město 79 : 107 (45 : 53)
Karafiát K 25, Kudláček M. 17, Karafiát A. 16,
Kučera J. 6, Karafiát M. 5, Švestka R. 4,
Urbanec V. 4, Švestka M. 2.
Sokol Střelice - Bystřice n/Pern. 94 : 115 (47 : 47)
Karafiát A. 30, Karafiát K. 24, Kudláček M. 14,
Karafiát M. 8, Kučera J. 6, Urbanec V. 5,
Švestka R. 3, Švestka M. 2.
Sokol Střelice - Babice n/Sv. A 81 : 102 (29 : 52)
Karafiát A. 27, Karafiát K 16, Švestka M. 16,
Kučera J. 9, Kudláček M. 9, Urbanec V. 2,
Švestka R. 2, Karafiát M. 0.
Sokol Střelice - BS Boskovice 96 : 106 (36 : 45)
Karafiát A. 24, Karafiát K. 23, Švestka M. 21,
Kudláček M. 19, Kučera J. 7, Švestka R. 2,
Urbanec V. 0.
Znojmo B - Sokol Střelice 76 : 58 (44 : 32)
Karafiát K. 25, Karafiát M. 14, Švestka M. 9,
Urbanec V. 5, Kučera J. 2, Kudláček M. 2, Švestka R. 1.
Mor. Budějovice - Sokol Střelice 74 : 65 (41 : 20)
Karafiát A. 18, Karafiát M. 18, Karafiát K. 12, Kudláček
M. 8, Kučera J. 7, Švestka M. 2, Švestka R. 0.
Sokol Střelice - SK Kuřim 73 : 115 (34 : 61)
Karafiát A. 24, Kudláček M. 21, Šveska M. 11,
Švestka R. 8, Karafiát M. 4, Urbanec V. 4,
Karafiát K. 1, Kučera J. 0.

Košíková v lednu 2005
22. ledna 2005:
Sokol Střelice - Sokol Podolí - SOP st. dorost,
Sokol Střelice - Rosice - SOP mužů
23. ledna 2005:
Sokol Střelice - Moravský Krumlov - SOP mužů

M. Karafiát

Volejbalový mix-turnaj
V neděli 10. října byla sportovní PAHO - hala v 10.

vídeňském okrese po celý den k dispozici účastníkům
4. mezinárodní volejbalového mix-turnaje in memoriam
Pavla Floriána, pořádaného Čechy a Vídní. Nastoupilo
osm družstev, z toho pět domácích a tři ze zahraničí.
Jedno bratislavské družstvo se pro nemoc hráčů
omluvilo. Starosta pořádajícího Sokola XII/XV František
Kalousek přivítal účastníky turnaje, popřál jim hodně
úspěchů a pozdravil hosta, starostu Sokola župy
rakouské bratra Jiřího Nováčka. Pak se už hrací plocha
hemžila mladými i postaršími volejbalovými nadšenci,
ozývaly se rány míčů o zem i tleskání a volání
povzbuzujících. Každý se snažil vložit do hry všechno
i s rizikem vlastního totálního vyčerpání. Jeden
z nejnapínavějších zápasů se odehrál mezi
vídeňským Sokolem I/V a Sokolem Střelice. Během hry
bylo na ploše i kolem ní hodně rušno. I tentokrát se
v bufetu ženy hostitelské jednoty po celý den staraly
o přísun nové energie hráčům i divákům. Bratr Toník
Florián, jakožto hlavní organizátor této akce,
poděkoval při konečném společném nástupu všem za
účast a předal poháry prvním třem družstvům, ostatní
hráči obdrželi v upomínku přívěšek.

Celkové umístění: 1. Vídeň I/V, 2. Střelice CZ,
3. Skalica SK, 4. Vídeň XVI/XVIII, 5. Vídeň XII/XV
(první družstvo), 6. Velká nad Veličkou CZ, 7. Vídeň
III/XI, 8. Vídeň XII/XV(druhé družstvo).

Jaroslava Hovorková,
časopis SOKOL 11/2004

Vánoční dárek
Vánoční dárek pro děti z kojeneckého ústavu.
Stejně jako v loňském roce, proběhla na Základní

škole ve Střelicích sbírka na vánoční dárek pro děti
z Kojeneckého ústavu v Brně - Hlinkách (ústav
pro děti do tří let). Celkem bylo vybráno 2135,- Kč,
tedy téměř o 700,- Kč více než v loňském roce. Podle
přání vedení ústavu byla dětem zakoupena leporela.
Tuto akci chápeme jako vyjádření sounáležitosti
s dětmi, které nemohou trávit Vánoce doma,
obklopeni láskou svých rodičů. Je nanejvýš aktuální
právě v současné době, kdy se Česká republika
dostala na první místo mezi evropskými zeměmi
v počtu dětí umístěných z nejrůznějších důvodů
v ústavní péči. Děkuji všem dětem, rodičům a
zaměstnancům školy, kteří do sbírky přispěli.

Mgr. Eva Sázavská

Novoroční výplaz na Šibeník
Novoroční vycházka na čerstvém vzduchu

pro velké i malé. Sraz ve 13:30 hodin u hospody
za nádražím. Buřty a dobrou náladu s sebou.
Zve TJ Sokol Střelice - všestrannost.

Přání
Všem střelickým spoluobčanům zdraví,

spokojenost, dobrou pohodu a Boží požehnání
do nového roku 2005 přeje výbor KDU-ČSL.


